
 1 

   Protokół Nr VI/19 

z   Sesji Rady Miejskiej w Iławie 

odbytej w dniu 25 lutego 2019 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta  w Iławie 

 

VI Sesję Rady Miejskiej w Iławie odbyto w dniu 25 lutego 2019 roku w sali konferencyjnej Urzędu 

Miasta w Iławie przy ulicy Niepodległości 13. Sesję rozpoczęto o godz.1400  a zakończono o 

godz.16.40. 

Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum 

Przewodniczący Rady Michał Młotek dokonał otwarcia VI Sesji. Serdecznie powitał wszystkich 

przybyłych na obrady gości i radnych.  

Następnie Przewodniczący poprosił o uczczenie chwilą ciszy śmierci byłego Premiera RP Jana 

Olszewskiego. 

Chwila ciszy 

Do liczenia głosów wyznaczył Wiceprzewodniczącego Andrzeja Rykaczewskiego  

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności kierowników wydziałów i jednostek organizacyjnych  

stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad.2. Przyjęcie porządku obrad  VI Sesji Rady Miejskiej w Iławie 

Przewodniczący  Rady Michał Młotek  zapytał, czy ktoś ma propozycje zmian do porządku.   

Burmistrz Miasta Dawid Kopaczewski wniósł o wprowadzenie do porządku dwóch projektów 

uchwał: 

- powołania Miejskiej Rady Seniorów w Iławie oraz nadania jej statutu, 

- wyrażenia zgody na demontaż tablicy pamiątkowej na pomniku przy stadionie miejskim przy             

ul. Sienkiewicza. 

Radna Ewa Jackowska porosiła o głębszą dyskusję na temat pomnika. Chciałaby, aby nie było to 

wszystko w pośpiechu i aby dyskusja wróciła za miesiąc. 

Radny Ryszard Foryś poprosił  o rozdzielenie dwóch punktów: punkt seniorów i tablicy na 

pomniku, oraz o przegłosowanie ich osobno.  

Przewodniczący Rady Michał Młotek odpowiedział, że  oczywiście będą to osobne głosowania. 

Radna Elżbieta  Prasek zapytała, co to za projekt ronda, czy mamy to wprowadzać do porządku. 
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Radny Ryszard  Foryś zaproponował wprowadzenie do porządku obrad uchwały, w sprawie 

uczczenia Narodowego Dnia Pamięci Żołnierzy Wyklętych nadania imienia Danuty Siedzikówny Inki dla 

ronda u zbiegu ulic Konstytucji 3go Maja, Henryka Sienkiewicza i Biskupskiej w Iławie. 

Przewodniczący Rady Michał Młotek powiedział, że ten projekt nie przeszedł przez komisje, lecz 

podda tę propozycje pod głosowanie. 

Radny Michał Kamiński powiedział, że w Iławie powstaje osiedle Żołnierzy Wyklętych. Zapytał, 

czy będzie dobrze, jak będziemy nadawać ulicom, czy rondom w mieście to samo nazewnictwo?  

Przewodniczący Rady Michał Młotek powiedział, że jesteśmy zobowiązani, aby przegłosować ten 

wniosek. Aby nie było bałaganu, jako pierwsze będzie głosowany projekt na powołanie miejskiej rady 

seniorów, oraz nadanie jej statutu, jako drugie, wyrażenie zgody na demontaż tablicy pamiątkowej na 

pomniku przy stadionie miejskim na ul. Sienkiewicza, oraz trzeci projekt zaproponowany przez radnego 

Forysia, w sprawie uczczenia Narodowego Dnia Pamięci Żołnierzy Wyklętych, nadaniem imienia 

Danuty Siedzikówny Inki dla ronda u zbiegu ulic Konstytucji 3go Maja, Henryka Sienkiewicza i 

Biskupskiej w Iławie. 

Burmistrz Miasta Dawid Kopaczewski powiedział, że uchwała dotycząca demontażu tablicy jest 

powrotem dyskusji sprzed kilkunastu tygodni, gdzie wpłynęła opinia IPN sugerująca, że niewłaściwym 

jest to, aby ta tablica na pomniku się znajdowała. Skoro była uchwała dotycząca zamontowania tej 

tablicy, powinna być też uchwała dotycząca jej demontażu. Dyskusja była na ten temat trzech 

komisjach. 

Radna Ewa Jackowska Jackowska powiedziała, że nie było dyskusji, bo burmistrz wyszedł. 

Potrzeba szerszej dyskusji na ten temat. Jest przeciwko demontażowi gapy, ale chciałaby wysłuchać 

argumentów strony wnoszącej o tą inicjatywę. 

Radny Andrzej Rykaczewski powiedział, że jeżeli da się zdjąć tą tablicę, nie uszkadzając jej, to 

gdzie należałoby ją powiesić, w jakim miejscu w Iławie. Trzeba to przedyskutować i uzgodnić, żeby 

ostatecznie skończyć temat pomnika w Iławie.  

Przewodniczący Rady Michał Młotek powiedział, że nie widzi powodu, aby dyskutować nad 

treścią uchwały przy ustalaniu porządku obrad.  

Radny Adam Żyliński powiedział, że widzi tu brak jakiejkolwiek logiki. Zdemontowana zostanie 

tablica, ona się potłucze, a gapa zostanie. Jest dobry moment, aby rozstrzygnąć sytuację zupełnie 

inaczej. Zdjąć gapę i opracować miejsce manifestacji w tamtym miejscu z zachowaniem tablicy, która 

jest jedynym śladem z obchodzenia 100 rocznicy odzyskania przez Polskę Niepodległości w ubiegłym 

roku w Iławie. Bardzo prosi, aby  to przemyśleć.  
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Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do 

porządku obrad projektu uchwały ws. powołania Miejskiej Rady Seniorów w Iławie oraz nadania jej 

statutu. 

Poddany pod głosowanie jawne wniosek o wprowadzenie do porządku projektu uchwały ws. 

powołania Miejskiej Rady Seniorów w Iławie oraz nadania jej statutu został przyjęty pozytywnie  

przy 21 głosach.  Skład rady 21. Obecnych 21 radnych. 

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 4  do protokołu. 

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do 

porządku obrad projektu uchwały ws. wyrażenia zgody na demontaż tablicy pamiątkowej na pomniku 

przy stadionie miejskim przy ul. Sienkiewicza.  

Poddany pod głosowanie jawne wniosek o wprowadzenie do porządku projektu uchwały ws. 

wyrażenia zgody na demontaż tablicy pamiątkowej na pomniku przy stadionie miejskim przy ul. 

Sienkiewicza został przyjęty negatywnie przy 19 głosach przeciwnych i 2 wstrzymujących.  Skład 

rady 21.  Obecnych 21 radnych. 

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 5  do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do 

porządku obrad projektu uchwały ws. uczczenia Narodowego dnia Pamięci Żołnierzy Wyklętych 

nadania imienia Danuty Siedzikówny Inki dla ronda u zbiegu ulic Konstytucji 3-go Maja, Henryka 

Sienkiewicza i Biskupskiej w Iławie  

Poddany pod głosowanie jawne wniosek o wprowadzenie do porządku projektu uchwały ws. 

uczczenia Narodowego dnia Pamięci Żołnierzy Wyklętych nadania imienia Danuty Siedzikówny 

Inki dla ronda u zbiegu ulic Konstytucji 3-go Maja, Henryka Sienkiewicza i Biskupskiej w Iławie 

został przyjęty pozytywnie przy 18 głosach za i 3 przeciwnych.  Skład rady 21.  Obecnych 21 

radnych. 

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 6  do protokołu. 

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie wniosek o przyjęcie porządku z w/w 

zmianami. 

Poddany pod głosowanie jawne wniosek o przyjęcie  porządku z wprowadzonymi zmianami 

został przyjęty pozytywnie przy 21 głosach za. Skład rady 21.  Obecnych 21 radnych. 

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 7  do protokołu. 
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Przystąpiono do realizacji porządku w następującym brzmieniu:  

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum . 

2. Ustalenie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z V sesji . 

4. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Miejską Iława  

5. Informacja o działalności Młodzieżowej Rady Miasta  

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Iławy na lata 2019-2029, 

2) zmian w budżecie Miasta Iławy na 2019 rok, 

3)  określenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie miasta Iławy w roku 2019 

4) udzielenia bonifikaty od opłaty wnoszonej jednorazowo za przekształcenia prawa użytkowania 

wieczystego w prawo własności nieruchomości stanowiących własność Gminy Miejskiej Iława, 

zabudowanych na cele mieszkaniowe 

5) określenia regulaminu otwartego konkursu ofert oraz kryteriów wyboru ofert na zapewnienie 

możliwości korzystania z wychowania przedszkolnego w niepublicznych przedszkolach i 

niepublicznych innych formach wychowania przedszkolnego 

6) podwyższenia kapitału zakładowego Zakładu Komunikacji Miejskiej Spółka z o.o. 

7) dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Miejskiej Iława  

8) sprzedaży prawa własności nieruchomości położonej przy ul. Wojska Polskiego  

9) sprzedaży prawa własności nieruchomości położonej przy ul. Ostródzkiej 

10) wyrażenia zgody na wniesienie skargi  

11) powołania Miejskiej Rady Seniorów w Iławie oraz nadania jej statutu. 

12) uczczenia Narodowego dnia Pamięci Żołnierzy Wyklętych nadania imienia Danuty Siedzikówny 

Inki dla ronda u zbiegu ulic Konstytucji 3go Maja, Henryka Sienkiewicza i Biskupskiej w Iławie  

 

7. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta. 

8. Interpelacje i zapytania radnych (na piśmie zgodnie zart.24 ust.3-7 z dnia 8 marca 1990 roku o 

samorządzie gminnym). 

9. Wnioski mieszkańców Iławy. 

10. Komunikaty i  oświadczenia. 

11. Zamknięcie obrad  VI Sesji 

Ad.3.  Przyjęcie protokołu z  V Sesji 
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Przewodniczący Rady Michał Młotek powiedział, że w Biuletynie Informacji Publicznej 

opublikowano oraz wyłożono do wglądu w Biurze Rady Miejskiej protokół  z V Sesji Rady Miejskiej w 

Iławie. Do chwili rozpoczęcia dzisiejszych obrad, nikt nie złożył pisemnych uwag do powyższego 

protokołu w związku z czym, protokół uważa się  za przyjęty.  

 

Ad. 4. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Miejską Iława  

 

Przewodniczący Rady Michał Młotek powiedział, że radni otrzymali pisemną informację przed 

posiedzeniem Komisji; materiał był omawiany  i opiniowany na posiedzeniach komisji  

Opinie komisji  

 

KOMISJA OŚWIATY 

KULTUTRY SPORTU I 

TRURYSTYKI  

KOMISJA 

PROBLEMATYKI 

SPOŁECZNEJ  

KOMISJA 

ROZWOJU 

GOSPODARCZEGO 

BUDŻETU              

I  FINANSÓW 

INFORMACJE    

 

Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach 

prowadzonych przez Gminę Miejską Iława 

Pozytywnie 
za-5 

wstrzymujący-1 

Pozytywnie 

jednogłośnie 

Pozytywnie 

jednogłośnie 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie sprawozdanie z wysokości średnich 

wynagrodzeń na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez 

Gminę Miejską Iława 

Rada Miejska zaopiniowała Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Miejską Iława pozytywnie  

jednogłośnie 

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 8  do protokołu. 

Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń na poszczególnych stopniach awansu zawodowego 

w szkołach prowadzonych przez Gminę Miejską Iława stanowi załącznik nr  9   do protokołu 

 

 

Ad. 5. Informacja o działalności Młodzieżowej Rady Miasta  
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Przewodniczący Rady Michał Młotek powiedział, że radni otrzymali pisemną informację przed 

posiedzeniem Komisji; materiał był omawiany  i opiniowany na posiedzeniach komisji  

Opinie komisji  

 

KOMISJA OŚWIATY 

KULTUTRY SPORTU I 

TRURYSTYKI  

KOMISJA 

PROBLEMATYKI 

SPOŁECZNEJ  

KOMISJA 

ROZWOJU 

GOSPODARCZEGO 

BUDŻETU              

I  FINANSÓW 

INFORMACJE    

 

Informacja o działalności Młodzieżowej Rady Miasta  
 

Pozytywnie 

jednogłośnie 

Pozytywnie 

jednogłośnie 

Pozytywnie 

jednogłośnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie informację o działalności 

Młodzieżowej Rady Miasta  

Rada Miejska zaopiniowała informacja o działalności Młodzieżowej Rady Miasta  pozytywnie  
jednogłośnie 

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 10  do protokołu. 

Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń na poszczególnych stopniach awansu zawodowego 

w szkołach prowadzonych przez Gminę Miejską Iława stanowi załącznik nr  11   do protokołu 

 

Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie: 

1)    zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Iławy na lata 2019-2029 

      Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Młotek przekazał informację, że temat był omawiany 

szczegółowo na komisji 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 

Oświaty, Kultury, 

Sportu  

i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 

zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Miasta Iławy na lata 2019-2029, 

Pozytywnie 

jednogłośnie 

Pozytywnie 

jednogłośnie 

Pozytywnie 

jednogłośnie 
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Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Przewodniczącego Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie projekt uchwały zmiany                   

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Iławy na lata 2019-2029. 

 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 21 głosach ,,za” podjęła uchwałę w sprawie zmiany  

Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Iławy na lata 2019-2029. Stan rady 21 radnych, obecnych na 

sesji 20 radnych, głosowało 20. 

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 12  do protokołu. 

Uchwała VI/57/19 w sprawie zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Iławy na lata               

2019-2029 stanowi załącznik nr  13  do protokołu 

 

2) zmian w budżecie Miasta Iławy na 2019 rok 

      Przewodniczący Rady Michał Młotek przekazał informację, że temat był omawiany 

szczegółowo na posiedzeniach komisji 

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 

Oświaty, Kultury, 

Sportu  

i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 

zmian w budżecie Miasta Iławy na 2019  

rok, 

Pozytywnie 

jednogłośnie 

Pozytywnie 

jednogłośnie 

Pozytywnie 

jednogłośnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Przewodniczącego Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie projekt uchwały zmiany  w sprawie 

zmian w budżecie Miasta Iławy na 2019 rok. 

Rada Miejska w obecności 21 radnych – przy 21 głosach ,,za” podjęła uchwałę w sprawie zmian w 

budżecie Miasta Iławy na 2019 rok . Stan rady 21 radnych, obecnych na sesji 21 radnych, głosowało 21. 

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 14  do protokołu 

Uchwała VI/58/19 w sprawie zmian w budżecie Miasta Iławy na 2019 rok  

stanowi załącznik nr 15   do protokołu 
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3)  określenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie miasta Iławy w roku 2019 

Przewodniczący Rady Michał Młotek przekazał informację że temat został przygotowany 

pisemnie i przekazany członkom komisji przed posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 

Oświaty, Kultury, 

Sportu  

i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 

określenia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie miasta 

Iławy w roku 2019 

Pozytywnie 

jednogłośnie  

Pozytywnie 

jednogłośnie 

Pozytywnie 

jednogłośnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie projekt uchwały 

 Rada Miejska w obecności 21 radnych przy 21 głosach ,,za” podjęła uchwałę w sprawie 

określenia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie miasta Iławy w roku 2019 . Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 21 radnych.  

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 16  do protokołu. 

Uchwała Nr VI/ 59/19 w sprawie Miejskiego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2019 rok   

stanowi załącznik nr 17  do protokołu. 

 

4)           udzielenia bonifikaty od opłaty wnoszonej jednorazowo za przekształcenia prawa 

użytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości stanowiących własność Gminy 

Miejskiej Iława, zabudowanych na cele mieszkaniowe 

  

Przewodniczący Rady Michał Młotek przekazał informację że temat został przygotowany 

pisemnie i przekazany członkom komisji przed posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 
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PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 

Oświaty, Kultury, 

Sportu  

i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 

udzielenia bonifikaty od opłaty wnoszonej 

jednorazowo za przekształcenia prawa 

użytkowania wieczystego w prawo 

własności nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Miejskiej Iława, 

zabudowanych na cele mieszkaniowe 

Pozytywnie    za-5               

przeciw-1         

wstrzymujący-1    

Pozytywnie          

za-3               

przeciw-1         

wstrzymujący-1 

Pozytywnie      za-6                       

wstrzymujący-1 

 

W dyskusji nad powyższym głos zabrali: 

Zastępca Burmistrza Dorota Kamińska powiedziała, że uznała, że informacja jest 

niewyczerpująca. Przy 95% zniżce, duże sumy zaoszczędzą nasi mieszkańcy. Ale to wcale tak nie 

wygląda, jeśli chodzi o lokale, które będą w tej chwili przekształcane z użytkowania wieczystego na 

lokale własnościowe. Proporcje lokali własnościowych: W Iławie mamy 9000 lokali własnościowych, 

lokali, w użytkowaniu wieczystym które będą przekształcane w lokale własnościowe 1185. Mówimy o 

dużych kwotach, dla budżetu jest to 20000 zł utraty dochodu.  

Podkreśliła jak dla mieszkańców przedstawia się zysk: 

W blokach i domkach jednorodzinnych ta różnica pomiędzy poprzednimi opłatami a tymi, 

związanymi z przekształceniem jest w granicach 7 zł.  

Dla beneficjentów uchwały różnicę, pomiędzy tym, co płacili mieszkańcy, a kwotą, którą musieliby 

płacić, podzielono na 8 kategorii, jeśli chodzi o domki jednorodzinne: 

Zwyżka 8,35 zł miesięcznie obejmuje 56 takich podmiotów. Te, które odczują różnicę 100-200 zł 

rocznie, czyli 16,67 miesięcznie dotyczy 54 podmiotów. Osoby, których różnica wyniesie 200-300 zł 

rocznie, a 25 zł miesięcznie, to 45 podmiotów. Te osoby, których różnice były by 300-400 zł rocznie, a 

33 zł miesięcznie, to 30 podmiotów. Przy większej kwocie, 400-500 zł rocznie, co daje 41,67 zł 

miesięcznie, dotyczy 14 podmiotów. W przypadku różnicy 500-600 zł rocznie, gdzie może być to 

odczuwalna zmiana, bo 50 zł miesięcznie, jest to kwestia 6 podmiotów. 

W różnicy 600-700 zł rocznie, to kwestia 3 podmiotów. I w różnicy powyżej 700 zł rocznie, to są 

kolejne 3 podmioty.  Nie są to wcale duże różnice, jakby sugerowała powszechność. W lokalach 

wielorodzinnych różnica roczna to 72- 80 zł. Czy to dużo? Nie. Czy dużo zyskują beneficjenci? Naszym 

zdaniem nie. Znów zyskają ci, którzy mają największe posiadłości i największy udział. 
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Jeśli mamy blok o powierzchni 536 m2. Cena to 101 530 zł. Udział w nieruchomości to 35/1000, 

dla pojedynczego podmiotu wynosi 3660 zł. Jeżeli grunt oddany jest w użytkowanie wieczyste, liczymy 

tylko 25% tej kwoty, czyli 915 zł. Udzielamy jeszcze bonifikaty 70%, czyli podstawą jest 274,50 zł. Po 

przekształceniu ustawy powstaje płatność przez 20 lat. Jest to 900 zł przez 20 lat. Jest to średni udział 

mieszkańca, zysk mieszkańca w niektórych przypadkach jest wręcz symboliczny.  

Weźmy pod uwagę dewelopera. Niedawno grunt o wartości 6 mln. zł został sprzedany. Musiałby 

zostać on oddany do użytkowania wieczystego za 1500 000 zł. 

Opłata za ten grunt to 60 000 zł rocznie. Wg nowej stawki jest to 60 000 zł przez 20 lat czyli 

1 000 200 zł. Cena za grunt w użytkowaniu wieczystym bez bonifikaty to 2mln 700 zł. Bonifikata 95% 

powoduje, że zostaje 60 000 zł. Cena za grunt z zastosowaniem 95% bonifikaty to 1mln 560 zł. Czyli 

zamiast 6 mln. Powinniśmy grunt oddać za 1mln. 560 zł, i spowodować aby deweloper obniżył o te 4mln 

440 zł ceny mieszkań na wszystkich lokatorów. Byłaby to korzyść dla ludzi, którzy nie mają jeszcze 

mieszkania. Chciałaby, żebyśmy wszystkim mieszkańcom dali te same warunki w naszym mieście, i 

tym którzy mają gdzie mieszkać, i tym, którzy mieszkania jeszcze nie posiadają.  

Należy pomyśleć jaki mamy program dla młodych ludzi, którzy jeszcze nie mają gdzie mieszkać.  

Radny Edward Bojko podziękował za czytelne przedstawienie tematu. Zapytał, czym to skutkuje 

dla budżetu miasta.  

Zastępca Burmistrza Dorota Kamińska powiedziała, że powoduje to lukę w budżecie 120 tys., 

na przestrzeni 20 lat, są to 3 mln.  

Radny Ryszard Foryś powiedział, że nierówność właśnie istnieje w sytuacji, w której nie 

podjęlibyśmy tej decyzji. Była kiedyś taka sytuacja i właśnie podjęto 95% bonifikaty. Gdybyśmy teraz, 

dali np. 60 %, pokrzywdzona byłaby między  innymi spółdzielnia „ Praca”, że ona teraz dostanie mniej, a 

poprzednio inni dostali 95%. To jest wg. radnego niesprawiedliwe. Chciałby wiedzieć, na ile % i na jaki 

wariant jest głosowanie? 

Przewodniczący Rady Michał Młotek wyjaśnił że głosujemy na ten wariant, który widać na 

prezentacji. 

Burmistrz Dawid Kopaszewski dodał, że uchwała funkcjonuje kilkanaście lat. Osoby 

zainteresowane miały czas na zmianę tych gruntów przy bonifikacie 95%. Jest około 223 działek, które 

mogą być objęte przekształceniem. Wyjaśnił, że proponuje przeznaczyć te środki  na stypendia, które 

powinny być wyższe. Kwota, przeznaczona na to z budżetu wyniosła 60 000 zł. To niewiele.  Jeśli 

bonifikata by nie obowiązywała, to mamy wpływ do budżetu 120 000 zł. Dodatkowo. Czyli mamy tak 

naprawdę do zagospodarowania 130 000 zł. Proponuje, aby przeznaczyć to na zwiększenie stypendiów 

sportowych dla młodzieży, aby ta kwota 60 000 zł została podniesiona do 90 000- 100 000 zł, a resztę 

pieniędzy z bonifikaty przeznaczyć na działalność sportową i kulturalną. Proponuje 120 000 zł więcej od 
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przyszłego roku na stypendia sportowe i na działalność organizacji pozarządowych w zakresie sportu, 

kultury i edukacji.  

Radny Andrzej Rykaczewski powiedział, że jest za stypendiami, ale nie z kieszeni 

mieszkańców, można je znaleźć w innych miejscach. Postara się przygotować i znaleźć te pieniądze, 

coś zaproponować w przyszłości. 

Radny Stefan Hatała zapytał skąd ta kwota 120 000 zł? Skoro zysk na mieszkańca to 7-50 zł, a 

mamy tylko 1185 podmiotów. 

Zastępca Burmistrza Dorota Kamińska powiedziała, w blokach, gdzie jest np. 40 mieszkań jest 

kilka podmiotów. To jest ta różnica. 

Radny Wojciech  Szymański powiedział, że  szczere intencje Pana Burmistrza odebrał jako 

szantaż. To tak samo, jak powiedzieć ile za to można wykupić obiadów dla głodnych dzieci. Radzi, aby 

w ten sposób nie stawiać rady przed takim faktem, bo to nie fair. Sztuka rządzenia polega na 

zwiększaniu wpływów do budżetu, poprzez znajdywanie metody na jego zwiększenie. Bardzo prosi, aby 

w ten sposób nigdy sprawy nie stawiać.  

Radny Tomasz Sławiński podziela zdanie radnego. Zwracali się do niego mieszkańcy Iławy. 

Jest to bonifikata jednorazowego wykupu. Miasto nałożyło zobowiązanie, np. na osiedlu Piaskowym, 

gdy na użytkowanie wieczyste brano grunty, był postawiony warunek- w 1 roku musiały stać 

fundamenty, w 3- musiał być stan surowy zamknięty, zostali oni zobligowani kredytami. To nie jest tak, 

że oni nabyli jakiś grunt i na tym się bogacą. Mieszkańcy czekają na tę uchwałę.  

 Burmistrz Dawid Kopaczewski powiedział, że nie chce, aby pojawiły się zarzuty, za wyjście 

naprzeciw jakimś odbiorcom. W debacie budżetowej radni oczekiwali, żeby Iława nie była zadłużona i 

żeby uszczelnić budżet. Musimy pilnować i wpływów i wydatków. Uszczelniamy budżet poprzez 

odrzucanie próśb o umorzenie podatków, chciałby, aby umarzane były w niższych kwotach. 

Analizowane są bardziej wnioski, więc ten system uszczelniany jest po to, aby sprostać wymaganiom 

rady.  

Prognozy finansowe są takie, że w dłuższej perspektywie dochody będą maleć. Zapytał , czy 

pomagamy 200 właścicielom działek, podmiotom, czy uszczelniamy wspólny budżet, ponieważ radni też 

będą niedługo składać interpelacje. Patrzy na to globalnie i prosił, aby nie podawać argumentów 

populistycznego zachowania. Nie kieruje takiej narracji i prosi o to samo. Przyjmuje wolę radnych, 

uchwała będzie wykonana, lecz prosi o rozważenie całości. Było spotkanie z pracownikami obsługi 

szkół i przedszkoli, ich wynagrodzenia są na nieodpowiednim poziomie. To znów rozbija się o budżet, 

czy pieniądze będą, czy ich nie będzie. 

Radny Edward Bojko powiedział, że w grudniu sygnalizowano ten temat. Sugestia od 

burmistrza powinna być szybciej. 

Burmistrz Dawid Kopaszewski wyjaśnił, ze takie coś wymaga czasu, analizy. 
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Radna Ewa  Jackowska powiedziała, że cieszy się, że burmistrz chce docenić wszystkich 

mieszkańców. W końcu ktoś zauważył, że są niedofinansowani.  

Radny Ryszard Foryś powiedział, że w tym roku zwiększył się budżet. Więc myśli, że burmistrz 

ma z czego to sfinansować.  

Burmistrz Dawid Kopaszewski wyjaśnił, że zostały nam te pieniądze przekazane przez Urząd 

Marszałkowski, który zalegał, więc nie wzbogaciliśmy się, tylko są to zobowiązania z poprzedniego 

roku. Więc jesteśmy na 0. W wydatkach nie zaoszczędziliśmy, niestety nie mamy tych pieniędzy na 

dodatkowe zobowiązania.  

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie projekt uchwały 

 Rada Miejska w obecności 21 radnych przy 17 głosach za, 2 przeciwnych i 2 wstrzymujących 

podjęła uchwałę w sprawie udzielenia bonifikaty od opłaty wnoszonej jednorazowo za przekształcenia 

prawa użytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości stanowiących własność Gminy 

Miejskiej Iława, zabudowanych na cele mieszkaniowe. Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 21 

radnych.  

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

Uchwała Nr VI/60/19 w sprawie udzielenia bonifikaty od opłaty wnoszonej jednorazowo za 

przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Miejskiej Iława, zabudowanych na cele mieszkaniowe stanowi załącznik nr 19  do 

protokołu 

 

5)  określenia regulaminu otwartego konkursu ofert oraz kryteriów wyboru ofert na zapewnienie 

możliwości korzystania z wychowania przedszkolnego w niepublicznych przedszkolach i niepublicznych 

innych formach wychowania przedszkolnego 

 

Przewodniczący Rady Michał Młotek przekazał informację że temat został przygotowany 

pisemnie i przekazany członkom komisji przed posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 

Oświaty, Kultury, 

Sportu  

i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 
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określenia regulaminu otwartego konkursu 

ofert oraz kryteriów wyboru ofert na 

zapewnienie możliwości korzystania z 

wychowania przedszkolnego w 

niepublicznych przedszkolach i 

niepublicznych innych formach wychowania 

przedszkolnego 

Pozytywnie 

jednogłośnie 

Pozytywnie 

jednogłośnie 

Pozytywnie 

jednogłośnie 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie projekt uchwały 

Rada Miejska w obecności 21 radnych przy 21 głosach ,,za” podjęła uchwałę w sprawie określenia 

regulaminu otwartego konkursu ofert oraz kryteriów wyboru ofert na zapewnienie możliwości 

korzystania z wychowania przedszkolnego w niepublicznych przedszkolach i niepublicznych innych 

formach wychowania przedszkolnego. Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 21 radnych.  

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Uchwała Nr VI/61/19 w sprawie określenia regulaminu otwartego konkursu ofert oraz kryteriów wyboru 

ofert na zapewnienie możliwości korzystania z wychowania przedszkolnego w niepublicznych 

przedszkolach i niepublicznych innych formach wychowania przedszkolnego  

stanowi załącznik nr 21  do protokołu 

 

6) podwyższenia kapitału zakładowego Zakładu Komunikacji Miejskiej Spółka z o.o. 

Przewodniczący Rady Michał Młotek przekazał informację że temat został przygotowany 

pisemnie i przekazany członkom komisji przed posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 

Oświaty, Kultury, 

Sportu  

i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 

podwyższenia kapitału zakładowego 

Zakładu Komunikacji Miejskiej Spółka z o.o. 

Pozytywnie 

jednogłośnie  

Pozytywnie 

jednogłośnie 

Pozytywnie 

jednogłośnie 
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Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

 

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie projekt uchwały 

 Rada Miejska w obecności 21 radnych przy 21 głosach ,,za” podjęła uchwałę w sprawie 

podwyższenia kapitału zakładowego Zakładu Komunikacji Miejskiej Spółka z o.o.. Skład rady 

21, obecnych 21, głosowało 21 radnych.  

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 22  do protokołu. 

Uchwała Nr VI/62/19 w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego Zakładu Komunikacji Miejskiej 

Spółka z o.o.  stanowi załącznik  nr 23  do protokołu 

 

7) dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Miejskiej Iława 

Przewodniczący Rady Michał Młotek przekazał informację że temat został przygotowany 

pisemnie i przekazany członkom komisji przed posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 

Oświaty, Kultury, 

Sportu  

i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 

dzierżawy nieruchomości stanowiących 

własność Gminy Miejskiej Iława 

Pozytywnie      6 za                       

wstrzymujący-1 

Pozytywnie 

jednogłośnie 

Pozytywnie 
za-2               

przeciw-1         

wstrzymujący-4 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

 

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie projekt uchwały 

Rada Miejska w obecności 21 radnych przy 15 głosach ,,za”  i 6 wstrzymujących podjęła uchwałę w 

sprawie dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Miejskiej Iława. Skład rady 21, 

obecnych 20, głosowało 20 radnych.  

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 24  do protokołu. 

Uchwała Nr VI/63/19 w sprawie dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Miejskiej Iława 

stanowi załącznik nr 25 do protokołu 
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8) sprzedaży prawa własności nieruchomości położonej przy ul. Wojska Polskiego 

 

Przewodniczący Rady Michał Młotek przekazał informację, że temat został przygotowany 

pisemnie i przekazany członkom komisji przed posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 

Oświaty, Kultury, 

Sportu  

i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 

sprzedaży prawa własności 

nieruchomości położonej przy ul. Wojska 

Polskiego 

Pozytywnie          

za-3               

przeciw-1         

wstrzymujący-3 

Pozytywnie 

jednogłośnie 

Pozytywnie          

za-1               

przeciw-4         

wstrzymujący-2 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie projekt uchwały 

Rada Miejska w obecności 21 radnych przy 1 głosie ,,za”, 15 przeciwnych i 5 wstrzymujących nie 

podjęła uchwały w sprawie sprzedaży prawa własności nieruchomości położonej przy ul. Wojska 

Polskiego. Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 21 radnych.  

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 26  do protokołu. 

 

9) sprzedaży prawa własności nieruchomości położonej przy ul. Ostródzkiej 

 

Przewodniczący Rady Michał Młotek przekazał informację że temat został przygotowany 

pisemnie i przekazany członkom komisji przed posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 

Oświaty, Kultury, 

Sportu  

i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 
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sprzedaży prawa własności 

nieruchomości położonej przy ul. 

Ostródzkiej 

Pozytywnie 

jednogłośnie  

Pozytywnie 

jednogłośnie 

       Pozytywnie za-

2                       

wstrzymujący-4 

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie projekt uchwały 

Rada Miejska w obecności 21 radnych przy 20 głosach ,,za” i 1 wstrzymującym  podjęła uchwałę w 

sprawie sprzedaży prawa własności nieruchomości położonej przy ul. Ostródzkiej. Skład rady 21, 

obecnych 21, głosowało 21 radnych.  

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

Uchwała Nr VI/64/19 w sprawie sprzedaży prawa własności nieruchomości położonej przy ul. 

Ostródzkiej stanowi załącznik nr 28  do protokołu 

 

10) wyrażenia zgody na wniesienie skargi 

 

Przewodniczący Rady Michał Młotek przekazał informację że temat został przygotowany 

pisemnie i przekazany członkom komisji przed posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 

Oświaty, Kultury, 

Sportu  

i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 

wyrażenia zgody na wniesienie skargi 

Pozytywnie        

za--4               

przeciw-1     

wstrzymujące-2         

Negatywnie         

za-1               

przeciw-4          

Pozytywnie        za-

2               przeciw-1  

wstrzymujące -4         

 

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie projekt uchwały 

Rada Miejska w obecności 21 radnych przy 11  głosach ,,za”, 9 przeciwnych i 1 wstrzymującym  podjęła 

uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie skargi . Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 21 

radnych.  
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Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

Uchwała Nr VI/65/19 w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie skargi  

stanowi załącznik nr 30  do protokołu 

 

11) powołania Miejskiej Rady Seniorów w Iławie oraz nadania jej statutu  

Przewodniczący Rady Michał Młotek przekazał informację że temat został przygotowany 

pisemnie i przekazany członkom komisji przed posiedzeniem. Projekt zawiera pisemne uzasadnienie.  

Opinie Komisji zaprezentowane przez Przewodniczących Komisji : 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE 

Komisja 

Oświaty, Kultury, 

Sportu  

i Turystyki  

 

Komisja 

Problematyki 

Społecznej  

 

Komisja 

Rozwoju 

Gospodarczego, 

Budżetu i 

Finansów 

powołania Miejskiej Rady Seniorów w Iławie oraz 
nadania jej statutu  

 

Pozytywnie 

jednogłośnie 

Pozytywnie          

za-3               

przeciw-1         

wstrzymujący-1 

Pozytywnie          

za-4                        

wstrzymujący-1 

 

W dyskusji nad powyższym zagadnieniem głos zabrali: 

Radny Andrzej Rykaczewski powiedział, że chciałby zgłosić poprawkę, że zgłoszeń dokonują 

podmioty które działają na rzecz osób starszych- zaproponował rozszerzenie, że dokonują podmioty 

działające na terenie miasta. W taki sposób ogranicza się mocno udział w radzie osobom starszym z 

Iławy. Działkowcy nie będą mogli wystawić swoich kandydatów, dlatego że nie działają na rzecz osób 

starszych. Podobnie inne stowarzyszenia.  

Zastępca Burmistrza Dorota Kamińska powiedziała, że zapis był konsultowany z panią mecenas, 

aby nie ograniczać żadnych grup. Są ujęte podmioty działające na rzecz osób starszych. Rodzinne 

ogrody działkowe mogą i osiedlowe społeczności. W zasadzie nie ma takiego podmiotu i trudno teraz 

znaleźć podmiot, który nie mógłby zgłosić kandydata. Jest to szeroka formuła i nie ma koniczności 

zmian. 

Radca Prawny Jadwiga Drzystek powiedziała, że zgadza się z zastępcą burmistrza, że taki zapis 

nie ogranicza podmiotów. Dodała, że słownik zawarty w statucie określa jakie są to podmioty. Jest tam 

zawarte słowo „w szczególności” nie w prowadza ograniczenia uczestnictwa w radzie seniorów. 

Poprawka zgłaszana  jest już rozwiązana w tej uchwale.  
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Radny Andrzej Rykaczewski powiedział, że nie jest prawnikiem i przyjmuje wyjaśnienia. 

Radna Ewa Jackowska zapytała, czy te osoby muszą być w grupach formalnych. 

Zastępca Burmistrza Dorota Kamińska powiedziała, że mogą to być grupy nieformalne. Burmistrz 

ustali regulamin, w którym wskaże ilu mieszkańców musiałoby się podpisać pod daną kandydaturą.   

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie projekt uchwały 

Rada Miejska w obecności 21 radnych przy 21  głosach ,,za” podjęła uchwałę w sprawie powołania 

Miejskiej Rady Seniorów w Iławie oraz nadania jej statutu . Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 21 

radnych.  

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 31  do protokołu 

Uchwała Nr VI/66/19 w sprawie powołania Miejskiej Rady Seniorów w Iławie oraz nadania jej statutu  

 stanowi załącznik nr 32 do protokołu 

 

12) uczczenia Narodowego dnia Pamięci Żołnierzy Wyklętych nadania imienia Danuty Siedzikówny Inki 

dla ronda u zbiegu ulic Konstytucji 3go Maja, Henryka Sienkiewicza i Biskupskiej w Iławie. 

 

Przewodniczący Rady Michał Młotek przekazał informację że temat  nie był opiniowany na 

komisjach.  Powiedział, ze to nietypowa sytuacja kiedy został tak złożony projekt uchwały. Przypomniał 

zapisy statutowe odnoszące się do inicjatywy uchwałodawczej.  

Radny Ryszard Foryś- autor projektu  odczytał uzasadnienie do projektu uchwały. 

Radny Adam Żyliński powiedział, że w  ostatnich 4 latach zwyciężała racja, aby nie nadawać 

rondom żadnych nazw. Rozpracowano kwestię Żołnierzy Wyklętych, w taki sposób, że wszystkie 14 

nazwisk zostało ulokowany w dzielnicy, która niedługo będzie bardzo atrakcyjną. Również Inka 

doczekała się nazwy jednej z ulic, dlatego proponuje ten projekt odrzucić. 

Radna Ewa Jackowska zapytała, jak pogodzimy środowiska ludzi sportu, historii i kultury? Te 

środowiska mogą również zgłosić się do nas z prośbą o nazewnictwo rond. Nie chciałaby podziału, na 

tych pierwszych którzy zgłosili, oraz na tych, którzy nie zdążyli zgłosić. Wyrażono wolę uczczenia 

Danuty Sidzikówny Inki, poprzez nazwanie ulicy. Powielenie nazewnictwa ronda, nie bardzo do radnej 

przemawia, chyba, że radny Foryś to uzasadni. 

Radny Ryszard Foryś odpowiedział, że uczcić trzeba. Wie, że ta ulica została tak nazwana. Ale 

jest to daleko, nie bardzo na widoku. To rondo jest przy szkole, młodzież chodzi tam kilka lat, i miałaby z 

tym styczność, ponieważ uczy się nie tylko z książek, ale i wzrokowo. Jest tam także boisko, przyjeżdża 

tam młodzież. Właśnie po to, aby ta młodzież, która jeszcze nie bardzo zna historię, zainteresowała się 

tym. 
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Radny Wojciech Szymański powiedział, że w poprzedniej kadencji, także należał do tych, którzy 

nie chcieli nazw rond. Na przestrzeni ostatniego czasu zmienił zdanie w tej sprawie. Był w Kwidzynie, 

gdzie ronda są ponazywane i kiedy potrzebował coś znaleźć, ludzie używali nazw rond do 

wytłumaczenia trasy. To bardzo ułatwia. Więc zmienia zdanie i uważa, że powinniśmy ponazywać 

nasze ronda. Jeśli chodzi o Inkę, uważa, że ją najbardziej trzeba uhonorować. Ilu z obecnych 17-latków 

postąpiłoby tak jak ona? Wnosi o to, aby tę uchwałę przyjąć. 

Radna Elżbieta Prasek powiedziała, że pracuje z młodzieżą, o której jest mowa. Może powiedzieć 

z ręką na sercu, że jakby wiedzieli oni o Ince, to byłaby to już bardzo duża wiedza. Nie wie, czy jest 

sens, argumentować to tak, że przechodząc tamtędy będą wiedzieć kim była Inka. Oni mają problem, 

aby powiedzieć kiedy zaczęła i skończyła się druga wojna. A problem z oświatą jest taki, że powinniśmy 

dać na nią pieniądze, by inaczej z tą młodzieżą pracować. Nie wiedzą czym jest obóz koncentracyjny, 

więc przestańmy mówić o tych faktach, o których teraz mówimy, bo to tragedia. Młodzież dużo później 

zaczyna się interesować historią. Teraz nie wiedzą dlaczego doszło do katastrofy Smoleńskiej, po co 

politycy tam lecieli, co to był Katyń. System edukacji, to jest wyzwanie dla nauczycieli w dzisiejszych 

czasach. 

Przewodniczący Rady Michał Młotek powiedział, że w każdej kadencji, od kiedy powstało 

pierwsze rondo w Iławie, przewijała się dyskusja, czy ronda nazywać, czy nie. Zadecydowano, aby 

ronda nazwać, ale tylko wtedy, gdy uzyskamy zgodę, aby jednocześnie nazwać wszystkie ronda w 

mieście i gdy pojawią się środki, by w jakiś sposób zwizualizować nazwy w przestrzeni tych rond, by nie 

skończyło się to na ulicznych tabliczkach. W ubiegłej kadencji, zadecydowano, że nie, dziś wraca ta 

dyskusja. Projekt uchwały jest i musimy go przedyskutować.  

Radny Andrzej  Rykaczewski powiedział, że to, że młodzież nie wie, to nie przeszkodzi im w tym, 

aby się zainspirowali i aby poznali kim była Inka. Jeśli to nie pomoże, trudno, ale na pewno nie 

zaszkodzi.  

Przewodniczący Rady Michał Młotek poddał pod głosowanie projekt uchwały 

Rada Miejska w obecności 21  radnych przy 7 głosach ,,za” , 11 przeciwnych i 3 wstrzymujących nie 

podjęła uchwały w sprawie uczczenia Narodowego dnia Pamięci Żołnierzy Wyklętych nadania imienia 

Danuty Siedzikówny Inki dla ronda u zbiegu ulic Konstytucji 3go Maja, Henryka Sienkiewicza i 

Biskupskiej w Iławie. Skład rady 21, obecnych 21, głosowało 21  radnych.  

Imienny wykaz głosowań w powyższej sprawie  

stanowi załącznik nr 33  do protokołu. 

 

Ad.7. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta 
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W okresie międzysesyjnym Burmistrz Miasta Iławy oraz Zastępcy Burmistrza Miasta Iławy wzięli udział 

między innymi w: 

Burmistrz 

1. spotkaniu z Joanną Długosz z Fundacji Rozwoju Warmii i Mazur 

2. spotkaniu z Barbarą Ozimek, Brokerem Ubezpieczeniowym z formy Nort Partner 

3. spotkaniu z przedstawicielami Stowarzyszenia Przyjaznego Dzieciom 

4. spotkaniu z Eugeniuszem Dembkiem, radnym powiatowym, 

5. Spotkaniu władz samorządowych z terenu Iławy poświeconemu tematyce seniorów  

ze szczególnym uwzględnieniem sytuacji członków Stowarzyszenia „Dzieci wojny” 

6. spotkaniu z fotografem Czesławem Wasiłowskim oraz Kierownik Wydziału Komunikacji 

Społecznej, Beatą Furmanek 

7. Wizycie studyjnej na ul. Wojska Polskiego 19a wraz z Romanem Radtke, Kierownikiem 

Wydziału Planowania, Inwestycji i Monitoringu 

8. spotkaniu z Wójtem Gminy Iława, Krzysztofem Harmacińskim w sprawie biegu przełajowego 

"Zasuwaj! Susz - Iława" 

9. spotkaniu z Pauliną Kasprzycką oraz Agnieszką Czupryn z Gazety Iławskiej 

10. spotkaniu z trenerem, Tomaszem Zakierskim w sprawie turnieju charytatywnego 

11. spotkaniu z dyrektorami szkół oraz przedszkoli miejskich 

12. spotkaniu w sprawie powołania Rady Kobiet 

13. spotkaniu dot. Dynamicznej Informacji Pasażerskiej 

14. spotkaniu z Mariuszem Wilczyńskim, Prezesem Energetyki Cieplnej 

15. spotkaniu z emerytowanymi pracownikami iławskiego ratusza 

16. spotkaniu z pracownikami Wydziału Komunikacji Społecznej oraz Dyrektorami jednostek 

podległych i Prezesami iławskich spółek, dot. strony internetowej 

17. spotkaniu z przedstawicielami Strzeleckiego Klubu Sportowego TIG 

18. Rocznej odprawie Komendy Powiatowej Policji w Iławie 

19. spotkaniu w sprawie muzeum, które odbyło się w Sali Iławskiego Centrum Kultury 

20. spotkaniu z Prezesem Międzyzakładowego Warmińsko-Mazurskiego Związku Zawodowego 

Maszynistów Kolejowych w Iławie 

21. Rocznej odprawie Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej w Iławie 

22. spotkaniu z organizacjami kombatanckimi powiatu iławskiego i jubileuszu ppor. Mikołaja 

Hermana podczas Spotkania Noworocznego Kombatantów 

23. spotkaniu z Burmistrzem Lidzbarka Welskiego, Maciejem Sitarkiem oraz Zastępcą Januszem 

Bieleckim 
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24. wernisażu Piotra  Lulkowskiego 

25. spotkaniu z Bernadetą Hordejuk, Dyrektor Wydziału Rozwoju i Zarządzania Projektami  

w Starostwie Powiatowym w Iławie dot. sprawie funduszy unijnych 

26. spotkaniu z Aleksandrą Skubij, Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 1 w Iławie 

27. spotkaniu z Tomaszem Kraweciem z Biura Inwestycyjno-Projektowego 

28. spotkaniu z Burmistrzem Nowego Miasta Lubawskiego, Józefem Blankiem 

29. spotkaniu z Wójtem Gminy Iława, Krzysztofem Harmacińskim w sprawie drogi biegnącej  

na Szałkowo 

30. spotkaniu z Moniką Smolińską w sprawie obchodów Dnia Autyzmu 

31. spotkaniu z Romanem Żuralskim z Przychodzi „Rodzina” w sprawie opieki zdrowotnej 

32. spotkaniu z Ewą Wiśniewską, Dyrektor Iławskiego Centrum Kultury oraz grupą mieszkańców w 

sprawie nowego festiwalu w mieście 

33. spotkaniu dot. organizacji pozarządowych, które odbyło się w Centrum Aktywności Lokalnej 

34. wizycie studyjnej na ul. Mazurskiej 2 

35. spotkaniu dot. aktualizacji Programu Rozwoju Turystyki w obszarze Kanału Elbląskiego 

 i Pojezierza Iławskiego, które odbyło się w Ostródzie 

36. wizycie u Eryka, pierwszego iławianina urodzonego w 2019 r. 

1. spotkaniu z pracownikami Wydziału Bieżącego Utrzymania 

37. spotkaniu z przedstawicielami oraz członkami Euroregionu Bałtyk 

38. wizycie u Poli, pierwszej iławianki urodzonej w 2019 r.  

39. meczu piłki ręcznej pomiędzy Jeziorakiem Iława a Szczypiorniakiem Gniezno 

40. wręczeniu medali na imprezie p.h.: „Zasuwaj”, czyli biegu na 27-kilometrowej trasie z Susza do 

Iławy  

41. spotkaniu z Januszem Pabichem, doradcą energetycznym z WFOŚiGW 

42.  spotkaniu ze Zbigniewem Borszewskim ze Stowarzyszenia Ochrony Rzeki Iławki 

43. spotkaniu z Iwoną Gawińską ze Związku Nauczycielstwa Polskiego oraz pracownikami 

administracji szkół i przedszkoli  

44. spotkaniu z Kierownikami Wydziałów oraz Dyrektorami jednostek podległych Urzędu Miasta 

45. spotkaniu z Magdaleną Sochą, Rzecznikiem Prasowym Zakładu Karnego w Iławie oraz Kingą 

Groszkowską, Dyrektor Miejskiej Biblioteki Publicznej w Iławie w sprawie obchodów 70-lecia 

Zakładu Karnego w Iławie oraz licznymi spotkaniami z mieszkankami i mieszkańcami Iławy w 

sprawach mieszkaniowych, podatkowych, drogowych.  

 

I Zastępca: 
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1. spotkaniu dot. Dynamicznej Informacji Pasażerskiej 

2. spotkaniu z Mariuszem Wilczyńskim, Prezesem Energetyki Cieplnej 

3. spotkaniu z emerytowanymi pracownikami iławskiego ratusza 

4. spotkaniu z konserwatorem zabytków, Jerzym Dominem 

5. spotkaniu z organizacjami kombatanckimi powiatu iławskiego i jubileuszu ppor. Mikołaja 

Hermana podczas Spotkania Noworocznego Kombatantów 

6. spotkaniu z Wójtem Gminy Iława, Krzysztofem Harmacińskim w sprawie drogi biegnącej  

na Szałkowo 

7. wizycie studyjnej na ul. Mazurskiej 2 

8. spotkaniu z pracownikami Wydziału Bieżącego Utrzymania 

9. spotkaniu z Kierownikami Wydziałów oraz Dyrektorami Jednostek Podległych Urzędu Miasta 

 
II Zastępca: 

 
1. spotkaniu dot. ESWiP, które odbyło się w Centrum Aktywności Lokalnej 

2. Wywiadzie z Dominiką Kasprowicz, dziennikarką Melo Radia 

3. spotkaniu z pracownikami Iławskiego Centrum Sportu, Turystyki i Rekreacji oraz Wydziału 

Komunikacji Społecznej  

4. spotkaniu dot. Organizacji pozarządowych, które odbyło się w Centrum Aktywności Lokalnej 

5. Lotach widokowych 

6. spotkaniu z Arturem Miśkiewiczem, Zastępcą Dyrektora Zespołu Szkół Ogólnokształcących im. 

Stefana Żeromskiego w Iławie dot. edukacji matematycznej 

7. spotkaniu z dyrektorami szkół oraz przedszkoli miejskich 

8. wizji lokalnej w budynkach komunalnych ul. Kolejowa 9 i ul. Wyszyńskiego 47 

9. spotkaniu z Mariuszem Wilczyńskim, Prezesem Energetyki Cieplnej 

10. spotkaniu z emerytowanymi pracownikami iławskiego ratusza 

11. spotkaniu dot. PR Lotniczej Majówki 2019 

12. spotkaniu z Tadeuszem Grabowskim z Hotelu Tiffi w sprawie negocjacji oferty złożonej przez 

hotel  

13. spotkaniu z Piotrem Wlazłowskim Komendantem PSP w Iławie w sprawie imprez masowych, 

dofinansowania zakupu samochodu dla Policji, zainteresowania zmianą lokalizacji KPP 

14. spotkaniu z przewoźnikami Lotniczej Majówki 

15. spotkaniu z przedstawicielami Stowarzyszenia Przyjazne Dzieciom 

16. spotkaniu z organizacjami kombatanckimi powiatu iławskiego i jubileuszu ppor. Mikołaja 

Hermana podczas Spotkania Noworocznego Kombatantów 
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17. spotkaniu z Agatą Topolewską dot. projektów plastycznych 

18. wernisażu Piotra Lulkowskiego 

19. spotkaniu z Aleksandrą Skubij, Dyrektor Szkoły Podstawowej nr 1 w Iławie 

20. spotkaniu z Hanną Fajer dot. pozyskania środków unijnych 

21. spotkaniu z Tomaszem Kraweciem z Biura Inwestycyjno-Projektowego 

22. Koncercie kwartetu Apostolisa Anthimosa oraz Janusza Niekrasza z zespołem Blues Power 

23. spotkaniu z Jolantą Labiś z iławskiego sanepidu dot. Lotniczej Majówki 

24. spotkaniu z Anną Szymczak, prezes Iławskiego Przedsiębiorstwa Budowlanego 

25. spotkaniu z Moniką Smolińską w sprawie obchodów Dnia Autyzmu 

26. spotkaniu z Romanek Żuralskim z Przychodzi „Rodzina” w sprawie opieki zdrowotnej 

27. spotkaniu z Ireną Kasprzycką, Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

28. wizycie studyjnej na ul. Mazurskiej 2 

29. spotkaniu z Radą Seniorów - praca nad Statutem + powołanie organizacji samorządowych 

30. spotkaniu z Marianem Wilkowskim z Warsztatu Terapii Zajęciowej dot. regulacji wykorzystania 

CAL 

31. spotkaniu z pracownikami Wydziału Bieżącego Utrzymania 

32. spotkaniu z Antonim Kwaśniewskim, prezesem Stowarzyszenia „Dzieci wojny” w sprawie opieki 

nad kombatantami 

33. spotkaniu ze Związkami Zawodowymi w sprawie dokształcania 

34. spotkaniu z Waldemarem Oscheją w sprawie możliwości rozwoju strzelectwa sportowego 

35. spotkaniu z Mirosławem Mastalerz w sprawie projektu muzycznego w szkołach 

36. spotkaniu z Iwoną Gawińską ze Związku Nauczycielstwa Polskiego oraz pracownikami 

administracji szkół i przedszkoli dot. zmiany wynagrodzeń 

37. spotkaniu z Kierownikami Wydziałów oraz Dyrektorami Jednostek Podległych Urzędu Miasta 

38. spotkaniu z Iwoną Orkiszewską, Dyrektor Iławskiego szpitala dot. zabezpieczenia imprez 

masowych 

39. spotkaniu z przedstawicielem rehabilitantów w sprawie umowy projektu profilaktycznego dla 

seniorów 

Wydział Komunikacji Społecznej 

1. Trwają prace nad przygotowaniem Lotniczej Majówki 2019 tj.:  

• przygotowywanie pism i zaproszeń do dowódców jednostek wojskowych oraz instytucji 

związanych dot. współpracy,  

• przygotowanie wniosków o patronaty: 
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• kontakt z mediami ogólnopolskimi w sprawie objęcia patronatem wydarzenia oraz zapoznanie 

się z ich ofertami reklamowymi w zakresie promocji imprezy,  

• podpisanie umowy z PKP S.A. w zakresie promocji (umieszczenie baneru na Dworcu 

Głównym) 

• współpraca ze stowarzyszeniem Aviator z Prabut oraz pilotami biorącymi udział w pokazach  

w zakresie wspólnego promowania wydarzenia,  

• negocjacje cen z lokalnymi hotelarzami, przygotowanie umowy na kompleksową kreacją 

graficzną,  

• przeprowadzenie rozpoznania cenowego na gadżety Lotniczej Majówki 2019 

2.  Przygotowanie nowej strony internetowej zgodnej z wymogami WCAG2, interoperacyjność, 

zabezpieczenia SSL: przygotowanie serwisu internetowego miasta Iławy i podmiotów tworzonych przez 

samorząd miasta Iławy (ICK, ICSTiR, MOPS, MBP, OPPUiPR, basen, ITBS, ZKM, IW, IT) tj.: 

• określenie zapotrzebowania 

• spotkania z administratorami stron internetowych ww. jednostek 

• przyjmowanie indywidualnych uwag ww. jednostek 

• przygotowania specyfikacji do rozpoznania cenowego 

3. Kontakt z organizacjami pozarządowymi w zakresie realizacji zadań określonych w złożonych przez 

nich wnioskach do budżetu miasta Iławy na rok 2019. 

4. Przeprowadzenie rozpoznań cenowych na gadżety promocyjne wiosna 2019 oraz zleceń  

i zamówień innych materiałów promocyjnych w tym do druków. 

5. Przygotowanie materiału promocyjnego Iławy do magazynu Wiatr Luty/Marzec 2019 z kolportażem  

na targach Wiatr i Woda 2019 (6.000 egz. trafi do gości targowych i wystawców). 

Wydział Bieżącego Utrzymania 

1. Podpisano umowę na utrzymanie czystości i porządku na terenie miasta Iławy w roku 2019  

– Południe. 

Wygrał WZUiPH „SPOMER” sp. z o.o, ul. Biskupska 7, 14-200 Iława. Wartość umowy: 171.680,00 zł 

brutto 

2. Ogłoszono przetarg na utrzymanie czystości i porządku na terenie miasta Iławy w roku 2019 

 – Północ 

3. Ogłoszono przetarg na wykonanie nasadzeń na terenie miasta Iławy wraz z pielęgnacją 

Wydział Planowania, Inwestycji i Monitoringu 

1. W dn. 28.01.2019 r. złożono wniosek o dofinansowanie doświetlenia dwóch przejść dla pieszych 

na ul. 1 Maja oraz ul. Skłodowskiej - Curie w pobliżu Szkoły Podstawowej nr 4 w ramach 
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Programu Ograniczania Przestępczości i Aspołecznych Zachowań "Razem Bezpieczniej im. 

Władysława Stasiaka na lata 2018-2020". Konkurs organizowany jest przez Ministerstwo Spraw 

Wewnętrznych i Administracji (ostateczna decyzja o przyznaniu dofinansowania). Pierwszy etap 

weryfikacji wniosków przeprowadzany jest przez Warmińsko - Mazurski Urząd Wojewódzki  

w Olsztynie. Całkowita wartość projektu wynosi 38 000, 00 zł, w tym wnioskowane 

dofinansowanie w wysokości 36 100, 00 zł. Planowane zakończenie projektu to: 30.10.2019 r. 

2. W dn. 31.01.2019 r. odebrano dokumentację projektową dla zadania pn. "Ochrona i efektywne 

wykorzystanie potencjału rzeki Iławki. Zagospodarowanie terenów wokół rzeki Iławki - etap III" 

 w zakresie niezbędnej aktualizacji i dostosowania do wymogów konkursu z Działania 

 5.3 RPWM: Ochrona różnorodności biologicznej, schemat A. Konkurs  

RPWM.05.03.00-IZ.00-28-002/18. Inwestycja planowana jest do realizacji w latach 2020 - 2021. 

3. W dn. 31.01.2019 r. odebrano roboty budowlane w zakresie malowania sali gimnastycznej 

 w SP4. Wartość robót wynosi 17 944, 59 zł. Roboty wykonano w terminie umownym.  

4. W dn. 01.02.2019 r. odebrano roboty budowlane w zakresie wykonania nowej podłogi sportowej 

w sali gimnastycznej SP 2, malowania sali i jej wyposażenia w podstawowy sprzęt sportowy. 

Wartość robót wynosi 327 653, 48 zł. Roboty wykonano w terminie umownym. 

5. W dn. 07.02.2019 r. podpisano umowę o wykonanie dokumentacji projektowej przebudowy 

instalacji elektrycznej w szkole podstawowej nr 2 na kwotę 2 952, 00 zł brutto z Biurem 

Inwestycyjno-Projektowym TKNINPRO Tomasz Kraweć w Iławie.  

6. W dn. 11.02.2019 r. odebrano sprzęt ratownictwa wodnego z przeznaczeniem do Ekomariny. 

Wartość odebranego zestawu 1 pomocy, to 13.523,00 zł. W ramach dostawy odebrano: 

• Zestaw ratownictwa medycznego WOPR R-1 - 1 szt 

• Zestaw Little Anne Training System – 1 szt 

• Fantom dziecka Little Junior QCPR – 1 szt 

• Fantom niemowlęcia Baby Anne – 1 szt 

• Elektrody nielinkujące do fantomów Little Junior QCPR i do Baby Anne – 1 para 

• Defibrylator półautomatyczny iPAD SP1 – 1 szt 

Wyżej wymieniony sprzęt, to jeden z elementów projektu pn. Rozwój zaplecza pozaszkolnych 

form szkoleń żeglarskich w oparciu o Ekomarinę w Iławie, współfinansowanego ze środków 

Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego w 85%(wydatków kwalifikowanych). 

7. W dn. 13.02.2019 r. odbyło się spotkanie w Gminie Iława w sprawie budowy ścieżki rowerowej  

w kierunku miejscowości Szałkowo. W spotkaniu brały udział trzy samorządy: Powiat Iławski, 

Gmina Iława i Miasto Iława. Strony ustaliły, że na realizację zadania zostanie podpisane 

porozumienie, które określi zadania poszczególnych samorządów. 
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8. W dn. 14.02.2019 r. odbyło się w Ostródzie spotkanie robocze dotyczące aktualizacji "Programu 

rozwoju turystyki w obszarze Kanału Elbląskiego i Pojezierza Iławskiego".  

9. W dn. 19.02.2019 r. planowane jest złożenie wniosku o dofinansowanie z Ministerstwa Sportu 

 i Rekreacji w ramach programu Rozwoju Małej Infrastruktury Sportowo - Rekreacyjnej 

 o Charakterze Wielopokoleniowym Otwarte Strefy Aktywności (OSA) 2019r. Wniosek obejmuje  

2 lokalizacje Otwartych Stref Aktywności - przy Szkole Podstawowej nr 5 (ul. Wiejska) oraz przy 

ul. Brzechwy. Łączna wartość projektu wynosi 84 010, 00 zł, w tym wnioskowane dofinansowanie 

42 005, 00 zł. Planowana realizacja projektu do: 30.09.2019 r. 

Ośrodek Psychoedukacji, Profilaktyki, Uzależnień i Pomocy Rodzinie 

W okresie sprawozdawczym odbyły się:  

I. trzy posiedzenia Zespołu Interdyscyplinarnego ds. Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

–  29.01.2019 r. oraz 05.02.,12.02. i 19.02.2019 r., 

II. jedno posiedzenie Miejskiej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

 – 05.02.2019 r. 

1. Wydarzenia, które odbyły się w okresie sprawozdawczym: 

I. 12.02.2019 r. ogłoszono wyniki otwartego konkursu ofert w ramach Programu  

Senior+ Edycja 2019. Gmina Miejska Iława w ramach konkursu otrzyma  

25 tys. zł na utworzenie i wyposażenie Klubu "Senior+". Realizacja projektu rozpocznie się 

od czerwca 2019 r.  

II. W ramach projektu "Aktywni Rodzice – Aktywne Dziecko" w okresie sprawozdawczym 

przeprowadzone zostały pierwsze zajęcia z uczestnikami projektu. Dzieci dwa razy 

 w tygodniu (wtorek i czwartek) uczestniczyły w zajęciach z elementami socjoterapii oraz w 

profilaktyczno – wychowawczych. Dorośli natomiast wzięli udział w pierwszych zajęciach 

psychoedukacyjnych wspierających umiejętności rodzicielskie. Projekt współfinansowany 

przez Unię Europejską ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach 

Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko – Mazurskiego na lata 

2014-2020.  

III. W ramach działań profilaktyczno – wychowawczych w Ośrodku Psychoedukacji, 

przeprowadzono warsztaty dla dzieci i młodzieży z iławskich szkół: 

• "Słucham, myślę, rozumiem, czuje" – dwie grupy 6–latków z Przedszkoli Miejskich 

 nr 3 i 4 w Iławie, 

• „Poznajmy się lepiej” – 2 klasy ze Szkoły Podstawowej nr 4 i 5 w Iławie 

• „Jedno życie – Jedna szansa" – 3 klasy w Szkole Podstawowej  

nr 3 w Iławie 
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Iławskie Centrum Sportu, Turystyki i Rekreacji 

• 30.01.2019 r. – Trzynasty turniej w ramach rozgrywek Iławskiej Ligi Tenisa Stołowego Sezon 

2017/2018 

Miejsce: sala sportowa przy ul. Asnyka 3B 

• 03.02.2019 r. – Mecze półfinałowe Iławskiej Ligi Futsalu Sezon 2017/2018 Miejsce: Hala 

Sportowo-Widowiskowa 

• 06.02.2019 r. – Czternasty turniej w ramach rozgrywek Iławskiej Ligi Tenisa Stołowego Sezon 

2017/2018 

Miejsce: sala sportowa przy ul. Asnyka 3B 

• 09.02.2019 r. – Mecze finałowe i uroczyste zakończenie rozgrywek Iławskiej Ligi Futsalu Sezon 

2017/2018 

Miejsce: Hala Sportowo-Widowiskowa 

• 10.02.2019 r. – Mecz Ligi Wojewódzkiej Chłopców U16 w Koszykówce SSP Orka Basketball 

Iława – MKS Truso Elbląg 

Miejsce: Hala Sportowo-Widowiskowa 

• 13.02.2019 r. – Piętnasty turniej w ramach rozgrywek Iławskiej Ligi Tenisa Stołowego Sezon 

2017/2018 

Miejsce: sala sportowa przy ul. Asnyka 3B 

• 16.02.2019 r. – Pierwszy mecz o miejsca 7-8 Ligi Wojewódzkiej Młodzików w Piłce Ręcznej ITS 

Jeziorak Iława – UKS Szczypiorniak II Olsztyn 

Miejsce: Hala Sportowo-Widowiskowa 

• 16.02.2019 r. – Mecz II ligi piłki ręcznej mężczyzn ITS Jeziorak Iława – KS Szczypiorniak 

Gniezno 

Miejsce: Hala Sportowo-Widowiskowa 

• 17.02.2019 r. – I Bieg Iława – Susz „ZASUWAJ” (bieg przełajowy na trasie Iława – Susz,  

na dystansie 27 km)  

 
Iławskie Centrum Kultury 

1. W dniach od 21.01. do 02.02.2019 r. odbył się cykl imprez dla dzieci pod hasłem: "Zimowa 

Kraina Zabaw z ICK". W bogatej ofercie feryjnej znalazły się bezpłatne projekcje filmowe, 

warsztaty rzeźbiarskie, warsztaty plastyczne oraz spotkanie z Policją: "Spacer przez wszystkie 

wydziały Policji". Wielką atrakcją były również animacje dla dzieci, mega klocki piankowe, 

urządzenia dmuchane, legoinspiracje oraz gry planszowe. Na zakończenie ferii  

w dn. 02.02.2019 r. odbyło się przedstawienie teatralne "SMOKMISTRZ” z wykorzystaniem 

smoków i dinozaurów.  
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2. W dn. 06.02.2019 r. na sali konferencyjnej Kinoteatru "Pasja" odbyło się spotkanie „Historia 

 – Ludzie - Tożsamość – Pamięć" o potrzebie powołania muzeum w Iławie.  

3. W dniach od  11.02. do 12.02.2019 r . odbyła się impreza „Mon Petit Louvre". Na sali wystaw 

Iławskiego Centrum Kultury zostały zaprezentowane oryginalne dzieła takich artystów jak: 

Salvador Dali, PABLO PICASSO, Berthe Morisot, Felix Bracquemond, Adolphe Lalauze.  

W Kinoteatrze "Pasja" odbyły się również koncerty Quartetu Apostolisa Anthimosa oraz 

Janusza Niekrasza z zespołem Blues Power 

4. W dn. 18.02.2019 r. w Kinoteatrze "Pasja" odbył się spektakl teatralny "REWIZOR" 

 w wykonaniu "Wspaniałego Teatru Bez Nazwy" z Gietrzwałdu.  

W dyskusji nad powyższym głos zabrali: 

Radna Elżbieta Prasek zapytała o spotkanie burmistrza w temacie ścieżki  Iława- Wikielec i Iława-

Szałkowo. 

Burmistrz Dawid Kopaczewski odpowiedział, że w spotkaniu brał udział również starosta. W 

poprzedniej kadencji wyszły pisma z działu inwestycyjnego do mieszkańców w pasie drogowym, czy są 

skłonni oddać swoje działki. Spłynęło około 50% odpowiedzi. Część chce oddać lub oczekuje 

odszkodowań, część jest przeciwna. Wyjdzie propozycja porozumienia nie tylko w zakresie wykonania 

ścieżki ale i utrzymania jej później, bo droga jest powiatowa. Wójt jest też za tym,  aby działać wspólnie. 

W tym roku nie ruszy wykonawstwo, możliwe jest zabezpieczenie środków  na wstępną dokumentację. 

W sytuacji Wikielca jest podobnie, tylko tam jest problem spięcia jej ze ścieżkami miejskimi, a most 

nie daje takiej możliwości. Projekt tej ścieżki był wykonany w poprzedniej kadencji.  

Radny Edward Bojko zapytał, kiedy będzie sprzątany teren miasta z piasku.  

Przewodniczący Rady Michał Młotek zwrócił uwagę ze jesteśmy w punkcie „sprawozdanie”. 

Zapytał o spotkanie robocze dotyczące aktualizacji "Programu rozwoju turystyki w obszarze Kanału 

Elbląskiego i Pojezierza Iławskiego. Zapytał o środki z tego źródła i czy po aktualizacji tego jest szansa 

na ich pozyskanie.  

Burmistrz Dawid Kopaczewski odpowiedział, jest szansa na pozyskanie środków i ustalono, że 

samorządy do 4 marca przygotują fiszki projektowe. Inwestycje które miały być realizowane zostaną 

wpisane. Będzie wpisane centrum Nowe Horyzonty, ścieżki i pozostałe inwestycje.  Nie oznacza to, że 

na wszystkie projekty otrzymamy środki. 

Radna Ewa Jackowska zapytała,  czy nie ma potrzeby konsultacji społecznych w tym temacie, bo 

radna taką potrzebę widzi. 

Burmistrz Dawid Kopaczewski odpowiedział, że jest na to mało czasu. Działania nie odbywają się 

w oderwaniu od rzeczywistości, bo są wnioski, które spływają od mieszkańców do budżetu. Jest duża 

konkurencja między naszym związkiem a dużymi jeziorami, które mocno lobbują. Był pomysł wpisania 

muzeum, ale ogranicza nas lokalizacja, bo raz wpisaną trudno będzie zmienić.  
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Przewodniczący Rady Michał Młotek zwrócił uwagę, że najważniejszy jest komunikat, że w trybie 

bezkonkursowym można pozyskać spore środki.  

 
Ad.8. Interpelacje i zapytania radnych (na piśmie- zgodnie zart.24 ust.3-7 z dnia 8 marca 1990 

roku o samorządzie gminnym) 

Przewodniczący Rady Michał Młotek poinformował, że okresie od 28 stycznia do 25 lutego wpłynęło 5 

interpelacji i zapytań   

Radny Wojciech Szymański złożył interpelacje ws:  

- zamontowania urządzenia umożliwiającego opuszczanie mieszkania przez osobę niepełnosprawną  

Radny Dariusz Rozborski założył zapytanie ws : 

-braku odpowiedzi na wniosek ws. poprawy bezpieczeństwa na osiedlu Ostródzkim i Piastowskim  

-kosztów  lotniczej majówki 

-przyjęcia uchwały obywatelskiej ws. budowy szkoły i przedszkola na os. Piastowskim 

Radny Tomasz Sławiński złożył  interpelacje ws: 

- ograniczenia czasu świecenia lamp w lasku miejskim. 

Treść interpelacji i zapytań wraz z udzielonymi odpowiedziami zamieszczana jest w 

Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej miasta.  

 

Ad. 9. Wnioski mieszkańców Iławy 

 Przewodniczący Rady Michał Młotek powiedział, że do Biura Rady Miejskiej w terminie,                    

o którym mowa w Statucie Miasta Iławy wpłynęło 5 wniosków. Dodał, że w imieniu 

wiceprzewodniczących i swoim się do tego ustosunkuje.  

Powołał się na zapisy statutowe dotyczące wniosków mieszkańców. Dodał, że zgodnie ze statutem 

wspólnie z wiceprzewodniczącymi zdecydowali o odrzuceniu  4 wniosków.   

W przypadku Przewodniczącego MRM odrzucono wniosek dotyczący obywatelskiej inicjatywy 

uchwałodawczej z uwagi na wyjaśnienie tego na odrębnym spotkaniu. O odrzuceniu pozostałych 

wniosków zdecydowały kwestie formalne, między innymi dotyczące terminu wpływu. Przedstawił tematy 

dotyczące wniosków nieuwzględnionych: posumowanie 100 dni rządów  burmistrza i rady, terminów 

realizacji  postulatów wyborczych, dopłat do wymiany pieców, budowy ścianki wspinaczkowej, wywozu 

śmieci i rady kobiet. 

Wypracowano formułę uwzględniania, bądź nie, wniosków. Problemy poruszane na sesji muszą 

mieć istotne znaczenie dla miasta. Jest wiele innych form kontaktu z władzami miasta, a wystąpienia na 

sesji to ostateczność zarezerwowana dla spraw najważniejszych a nie wyrażania opinii czy zapytań. 

Formą kontaktu rady z mieszkańcami  są też dyżury. Ustawa o samorządzie gminnym wprowadziła 

nowelizacją zapis dotyczący raportu o stanie gminy, który podsumowuje działalność burmistrza. Nad 
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raportem będzie prowadzona debata  z udziałem mieszkańców po wcześniejszym złożeniu pisemnego 

zgłoszenia. Zasady są ustawie, ale jeśli będzie potrzeba ,zostaną one ustalone odrębna uchwałą. 

 Iwona Gawińska- Prezes Oddziału ZNP w Iławie zabrała głos ws. płac pracowników obsługi i 

administracji w placówkach oświatowych. 

Wystąpienie stanowi załącznik nr 34 do protokołu 

Burmistrza Miasta Dawid Kopaczewski powiedział, że było ostatnio w tym temacie spotkanie z 

panią prezes i pracownikami, wyjaśniono skąd taka podwyżka i w takiej wysokości. wyrównania to 

pokłosie poprzedniej kadencji. Padła obietnica, że po I kwartale tego roku, kiedy będzie wiadomo w 

jakiej kondycji są finanse miasta, przeanalizowana  zostanie sytuacja, czy są środki na uregulowanie 

wynagrodzeń na pozostałych stanowiskach.  Na pewno to się zadzieje od stycznia 2020 roku. Na 

regulacje oczekują wynagrodzenia w MOPS i ICSTiR. Być może stanie się tak już po wakacjach.  

Radna Ewa Jackowska powiedziała, że dwa lata o to zabiegała, i dziękuje burmistrzowi 

Żylińskiemu i pani skarbnik za dotrzymanie słowa. Niedopuszczalne jest, aby pracownicy nie mieli 

pensji zasadniczej ogłoszonej przez ministerstwo, na bazie minimalnego wynagrodzenia. To jest 

niedopuszczalne,  aby takie zjawisko istniało w jednostce samorządowej. Nie mogli na nikogo liczyć, 

skierowali się do dwóch radnych i dwa lata o to walczyła z radnym Brzozowskim. Cieszy się, że sprawę 

załatwiono. W MOPS sprawa dotyczy 32 osób i w protokole pokontrolnym komisji rewizyjnej zawarty 

jest wniosek,  że komisji prosi o wyregulowanie tej kwestii. Po to ogłoszono minimalne wynagrodzenie, 

aby się do niego stosować. Niedopuszczalne jest, aby pracownik stażem pracy doregulowywał 

minimalne wynagrodzenie.  

Zastępca Burmistrza Dorota Kamińska powiedziała, że zabrakło solidarności przez ubiegłe lata, 

gdzie stażowe dofinansowywało zasadnicze wynagrodzenie. Nie brakowało głosu w obronie osób 

najniżej zarabiających. Sytuacja o której mówiła pani Gawińska dotyczy 24 osób na 192. Nie można 

zabierać innym 50 zł, bo za chwile bylibyśmy w tym samym momencie. Na spotkaniu zgodzono, się aby 

szkoły traktować porównywalnie. Zostanie też przeprowadzona analiza zasadności zatrudniania we 

wszystkich szkołach. Dysproporcje obecnie są duże. Zwrócił uwagę, że intendenci mają dużo 

obowiązków i też należy zrobić tak, aby byli zadowoleni ze swojego wynagrodzenia.  

Radna Elżbieta Prasek powiedziała, że to wcale nie dotyczy radnej, tylko tak się stało, że padło na 

podatny grunt, ponieważ zmieniły się władze związkowe i burmistrz też przychylnie podszedł do tego. W 

ościennych powiatach problem dalej istnieje. To, że w oświacie są zarobki jakie są, nie tylko u 

pracowników obsługi ale i u nauczycieli.  Mówi się o pieniądzach 500+, a oświata musi doprowadzić do 

tego, aby zaczęły się strajki. W wielu innych instytucjach jest taka sama sytuacja.  Chwała poprzednim 

radnym i szefowej związku, gdzie burmistrz może potwierdzić liczne prośby, szczególnie Pani 

Gawińskiej, żeby zostało to zrobione.  
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Radny Ryszard Foryś powiedział, że jest to kuriozum, bo jeśli ustawodawca ustalił minimum 

socjalne to ono obowiązuje. Nauczyciele dostali podwyżki w styczniu i drugą dostaną w marcu. 

  

Ad.10. Komunikaty i oświadczenia 

Radna Ewa Jackowska jako członek Komisji Rewizyjnej podsumowała ostatnią kontrolę w MOPS, 

jako wzór współpracy komisji i pracowników jednostki i chciałaby, aby była nim dla innych jednostek. 

Przewodniczący Rady Michał Młotek przypomniał, że na ubiegłej sesji poświecono minutę ciszy 

tragicznie zmarłemu prezydentowi Gdańska i że apelował wówczas, aby  radni reagowali na słowa, 

które padają bardzo często  w przestrzeni publicznej a nie powinny padać, a których moglibyśmy 

żałować. Niestety takie słowa niedługo po tym, na posiedzeniu jednej z komisji padły. Nie do końca zna 

okoliczności, natomiast sprawa odbiła  się szerokim echem. Na ręce przewodniczącego jak i burmistrza 

wpłynęło oświadczenie SLD, którego nie odczyta. Zwrócił się do radnych z prośbą, aby nie pozwalali 

sobie na używanie słów, które mogą dotykać pewne zbiorowości, środowiska, słów których mogliby 

potem żałować.   

Radny Dariusz Rozborski powiedział, że chodzi o niego. Dostał również to pismo i ma pytanie, kto 

to jest, czy jest podstawa prawna, kto to powołał. Jeśli ktoś nie potrafi wniosków pisać, to niech nie 

pisze we wnioskach różnych oskarżeń. Ma z FB wydruki jak go obrażano. On nikogo nie obraził, nie 

powiedział tego publicznie, a Konstytucja Polski z dnia 2 kwietnia 1997 roku art. 13, jeśli panowie z SLD 

nie znają prawa to niech się zapoznają z tym artykułem. Niech przeczytają i dopiero będziemy o tym 

rozmawiać.  

Nikogo nie ma zamiaru przepraszać i żąda przeprosin od tych panów z SLD, jak nie przeproszą 

złoży wniosek do prokuratury o ściganie. To jest obrzydliwe, nikogo nie obrażał publicznie i nie 

powiedział tego przez mikrofon, że to są ludzie z SLD czy innej partii. Nie obraża ludzi, starszym 

ludziom pomaga, dzwonią do niego. To są głupie oskarżenia i opisywanie kogoś, bo ktoś coś 

powiedział.  

Dodał, że różne rzeczy można mówić a to wszystko dzięki  Pani Kamińskiej, bo Pani Kamińska 

podsłuchuje ludzi i na to jest tak samo paragraf. 

Zastępca Burmistrza Dorota Kamińska powiedziała, że ponieważ słowa dotykają jej osoby, musi 

powiedzieć, ze rzecz się miała na poniedziałkowej komisji, po głosowaniu na temat rady seniorów, 

radny Rozborski siedząc naprzeciwko niej powiedział, „że niech komuchy lepiej w domu siedzą”. 

Ponieważ to padło i usłyszała to, siedząc po przeciwnej stronie, więc nikogo nie podsłuchiwała. Jeśli 

coś pada w przestrzeni publicznej, jest naszą własnością, zareagowała na te słowa prosząc, aby nie 

podsumowywać w ten sposób żadnej grupy ludzi, bo sama nie chciałaby być tak posumowana. O to 

zwróciła się do radnego. Po zakończeniu posiedzenia radny powiedział „A  kto Pani uwierzy, to słowo 

przeciwko słowu”.  Mówi, że te słowa padły na komisji i uważa że trzeba na nie reagować. Ubolewa, 
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jaka fala gniewu wylała się na radnego, bo też to czytała. Nie popiera hejtu i nienawiści żadnej ze stron.  

W przestrzeni publicznej  agresja sprowadza nas do fatalnego statusu. Słowa trzeba ważyć i nie 

obrażać nikogo, odbierać prawa do samoistnienia  i samostanowienia. Reakcją na agresję i gniew nie 

powinna być agresja, bo to do niczego nie prowadzi, bo eskaluje emocje. Sprawa by nie miała takiego 

obrotu gdyby padło zwykłe „przepraszam”, bo każdemu może się zdarzyć niefortunne sformułowanie.  

Radny Dariusz Rozborski powiedział, że nieładnie było udostępniać to na FB, mógł się z tego 

wytłumaczyć a nie zaczęto składać wnioski w gazetach, obrażać. Jest artykuł w konstytucji. I jeśli pani 

burmistrz nie zna konstytucji, to może ją nauczyć. Konstytucja dla niego jest święta.  

Przewodniczący Rady Michał Młotek powiedział, że wszyscy woleliby, aby ta dyskusja nie miała 

miejsca. Jest to też pewnego rodzaju nauczka, która powinna skłonić do refleksji. Te słowa nie powinny 

się pojawić, tak jak i słowa radnego bez względu na liczności w jakich zostały wypowiedziane.  

Radny Dariusz Rozborski powiedział, że przeprosi tych starszych ludzi których obraził. Ale tych, 

którzy go obrażali nie przeprosi i nie pozostawi tej sparwy. 

Przewodniczący Rady Michał Młotek podziękował za udział w spotkaniu konsultacyjnym.  

Przypomniał o oświadczeniach majątkowych. 

 Wspomniał o testowaniu sprzętu do głosowania, będzie trudniej, ale usprawni on obrady.  

 

Ad.11.  Zamknięcie obrad VI Sesji 

 Przewodniczący Rady Miejskiej Michał Młotek złożył życzenia świąteczne. Następnie, wobec 

zrealizowania porządku obrad, o godzinie  16:40 zamknął sesję. 

Szczegółowy przebieg obrad zawiera nagranie audio-video. 

 

     Protokołowała:                                                        Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

  Inspektor  Danuta Drozdowska                                                Michał Młotek 


